

27.12.2022

SİRKÜLER 2022/64: Asgari Ücret ve Sigorta Primine Esas Kazanç Tutarları

22 Aralık 2022 tarihinde yapılan açıklama ile 01.01.2023 tarihinden itibaren net asgari ücretin 8.506,80 TL olarak uygulanacağı duyurulmuştur. Belirlenen asgari ücret üzerinden uygulanacak sosyal güvenlik kesintileri ve asgari ücretin işverene maliyeti aşağıdaki gibidir.

BRÜT ASGARİ ÜCRET	10,008.00
SGK PRİMİ İŞÇİ PAYI% 14	1,401.12
İŞSİZLİK SİG. PRİMİİŞÇİ PAYI % 1	100.08
KESİNTİLER TOPLAMI	1,501.20
NET ASGARİ ÜCRET	8,506.80

İŞVERENE MALİYETİ (TL / AY)

BRÜT ASGARİ ÜCRET	10,008.00
SGK PRİMİ% 15.5 (İşveren Payı) (*)	1,551.24
İŞVEREN İŞSİZLİK SİGORTA PRİMİ % 2	200.16
İŞVERENE TOPLAM MALİYET	11,759.40

(*) 5510 sayılı Kanunun 81. maddesinin (1) bendine göre, bentte belirtilen şartları sağlayan işverenlere, SGK primi işveren payında 5 puanlık indirim öngörüldüğünden hesaplamalar buna göre yapılmıştır. Gerekli şartları sağlamayan işverenler için, SGK primi işveren payı %20,5'tir.

01/01/2023 tarihinden itibaren uygulanacak sigorta primine esas kazancın alt sınırı ve üst sınırı da aşağıdaki gibidir:

Günlük Kazancın Alt sınırı (Günlük Asgari Ücret)	333,60	Günlük Kazanç Üst Sınırı (Alt Sınırın 7,5 Katı)	2.502,00
Aylık Kazancın Alt Sınırı (Günlük Asgari Ücretin 30 Katı)	10.008,00	Aylık Kazanç Üst Sınırı (Aylık Asgari Ücretin 7,5 Katı)	75.060,00

Bilindiği gibi 25.12.2021 tarihli Resmi Gazetede yayımlanarak 1/1/2022 tarihinden itibaren yapılan ücret ödemelerine uygulanmak üzere yürürlüğe girmiş olan 7349 sayılı Gelir Vergisi Kanunu ile Bazı Kanunlarda Değişiklik Yapılmasına Dair Kanun'la asgari ücrete isabet eden ücret gelirleri vergiden istisna edilmiş, asgari ücretin vergiden istisna olmasına bağlı olarak asgari geçim indirimi de kaldırılmıştır.

Yapılan bu düzenlemeler ile hizmet erbabının, ödemenin yapıldığı ayda geçerli olan asgari ücretin aylık brüt tutarından işçi sosyal güvenlik kurumu primi ve işsizlik sigorta primi düşüldükten sonra kalan tutarına isabet eden ücretleri gelir vergisinden istisna edilmiştir.

İstisnayı aşan ücret gelirinin vergilendirilmesinde, hizmet erbabının ilgili aydaki gelirine ilişkin verginin hesaplanacağı gelir dilim tutarları ve oranları, istisna kapsamındaki tutarlar da dikkate alınarak belirlenmektedir.

Hizmet erbabının birden fazla işverenden ücret alması halinde istisna sadece en yüksek olan ücrete uygulanmaktadır.

27 Ocak 2022 tarihli Resmi Gazetede yayımlanan 319 Seri No.lu Gelir Vergisi Genel Tebliğinde ücret gelirlerinin asgari ücrete isabet eden kısmının gelir vergisinden ve damga vergisinden istisna edilmesine yönelik açıklamalar yapılmıştı. Tebliğdeki düzenlemelerle ilgili özet açıklamalarımıza ise 31.01.2022 tarihli 2022/12 sayılı sirkülerimizde yer verilmişti.